

Title (en)  
Blade carrying tool.

Title (de)  
Klingenträger.

Title (fr)  
Outil porte-lame.

Publication  
**EP 0469959 A1 19920205 (FR)**

Application  
**EP 91402043 A 19910723**

Priority  
FR 9009521 A 19900725

Abstract (en)  
- The invention relates to a blade-carrying tool, of the type forming a gripping handle (2) provided at its front end with a removable blade (3), which is held in position by a clamping mechanism (4). - According to the invention, the said clamping mechanism (4) is of the pincer type and comprises two jaws (5, 6) between which the said blade is capable of being engaged and which are connected, respectively, to levers (7, 8). The latter provide control of the said clamping mechanism and are capable of occupying an open position, in which the said jaws are separated from each other, and a closed position, which is spontaneously locked through the action of disengageable locking means, in which the said jaws are applied on either side, respectively, of the said blade, holding it firmly in position. <IMAGE>

Abstract (fr)  
L'invention concerne un outil porte-lame, du type formant une poignée de préhension (2) pourvue à son extrémité avant d'une lame amovible (3), qui est maintenue en position par un mécanisme de serrage (4). Selon l'invention, ledit mécanisme de serrage (4) est à pince et comprend deux mâchoires (5,6), entre lesquelles est susceptible de s'engager ladite lame et qui sont reliées respectivement à des leviers (7,8). Ces derniers assurent la commande dudit mécanisme de serrage et sont susceptibles d'occuper une position ouverte, pour laquelle lesdites mâchoires sont écartées l'une de l'autre, et une position fermée spontanément verrouillée, sous l'action de moyens débrayables de blocage, pour laquelle lesdites mâchoires s'appliquent respectivement de part et d'autre de ladite lame en la maintenant fermement en position. <IMAGE>

IPC 1-7  
**B26B 5/00**

IPC 8 full level  
**B26B 5/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**B26B 5/00** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [X] US 4575936 A 19860318 - GRINGER DONALD [US]  
• [Y] US 2437928 A 19480316 - BENNETT CLARK F  
• [Y] US 4725049 A 19880216 - CANTARINHAS JOSE [US]  
• [A] FR 2402521 A1 19790406 - STANLEY TOOLS LTD [GB], et al  
• [A] US 4005525 A 19770201 - GRINGER DONALD  
• [A] US 3685152 A 19720822 - GISH IRVING

Cited by  
US9539732B2

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0469959 A1 19920205; EP 0469959 B1 19940316**; AT E102859 T1 19940415; DE 69101415 D1 19940421; DE 69101415 T2 19940804;  
FR 2665099 A1 19920131; FR 2665099 B1 19950505; US 5168630 A 19921208

DOCDB simple family (application)  
**EP 91402043 A 19910723**; AT 91402043 T 19910723; DE 69101415 T 19910723; FR 9009521 A 19900725; US 81629591 A 19911227